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RG.0002.79.2023 

 

 

PROTOKÓŁ Nr LXXIX/2023 
 

obrad LXXIX nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Krośnice w dniu 18 października 

2023r., zwołanej w trybie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym 
 

 

 

Ad 1. 

LXXIX nadzwyczajna sesja Rady Gminy Krośnice, zwołana na wniosek Wójta Gminy 

Krośnice (wniosek o zwołanie sesji - zał. nr 1), odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w 

Krośnicach. Obrady o godz. 1400 rozpoczął i sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy 

Krośnice Piotr Morawek.  

Przewodniczący powitał wszystkich obecnych – radnych, Wójta Andrzeja Białego, Skarbnik 

Elżbietę Kalityńską, Sekretarza Adama Głowińskiego, pracownika Urzędu Gminy oraz 

wszystkich śledzących obrady w Internecie. 

 

Przewodniczący Piotr Morawek stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 Radnych, co stanowi 

kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał (zał. nr 2 - lista obecności). 

 

 

Przewodniczący przedstawił następujący porządek obrad (zał. nr 3): 

 

1. Otwarcie LXXIX sesji Rady Gminy Krośnice i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Podjęcie uchwał: 

1) uchwała w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu, 

2) uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2023 rok, 

3) uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na lata 

2023-2035. 

3. Zamknięcie obrad LXXIX sesji Rady Gminy Krośnice.  

 

 

 

Ad 2. 1) 

Projekt uchwały (zał. nr 4 – projekt nr 496) omówiła Skarbnik Elżbieta Kalityńska, która 

poinformowała, że gmina otrzymała z RIO wstępną pozytywną opinię o możliwości 

zaciągnięcia pożyczki na prace związane z termomodernizacją i przebudową szkoły 

podstawowej w Kuźnicy Czeszyckiej, których wartość w roku bieżącym wyniesie ponad 600 

tys. zł. Dlatego zasadnym jest, aby pożyczkę uwzględnić w finansowaniu tej inwestycji w 

latach 2023-2025 w następujących transzach: 

- w 2023 r. do wys. 606.000,00 zł, 

- w 2024 r. do wys. 2.011.193,00 zł, 

- w 2025 r. do wys. 1.660.000,00 zł.  

Pożyczka będzie pokrywała planowany deficyt w roku bieżącym i w latach następnych, a spłata 

nastąpi w latach 2027-2035 z dochodów własnych gminy oraz zaciągniętych kredytów i emisji 

papierów wartościowych. Zabezpieczeniem pożyczki będzie weksel „in blanco” wraz z 

deklaracją wekslową, a szczegółowe warunki dot. pożyczki zostaną ustalone w umowie z 

WFOŚiGW we Wrocławiu. Odnosząc się do pytań Radnych Zofii Adamus i Zdzisława Jasięgi 
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Skarbnik wyjaśniła że oprocentowanie pożyczki wyniesie ok. 2,5%, gdyż nie jest oparte o 

WIBOR, natomiast po zaciągnięciu pożyczki gmina nadal będzie spełniać warunki dot. 

indywidualnego wskaźnika zadłużenia, jednak procent długu będzie wzrastał. Radny Zdzisław 

Jasięga stwierdził, że sytuacja przypomina tę z 2014 roku, gdzie poprzednie władze gminy na 

budowę drogi w Dziewiętlinie wystawiły weksel „in blanco” z możliwością zastawienia 

budynku Urzędu Gminy. Radny stwierdził, że wskutek dalszego zadłużania gminy konieczna 

będzie kolejna podwyżka podatków. Wójt Andrzej Biały wyjaśnił, że nie można porównywać 

tych dwóch inwestycji, gdyż na remont drogi w Dziewiętlinie i w Starej Hucie gmina nie miała 

żadnego zabezpieczenia finansowego, a w przypadku rozbudowy szkoły w Kuźnicy 

Czeszyckiej jest mowa o pożyczce, która jest korzystniejsza niż emisja obligacji. Wójt 

przypomniał, że o remoncie szkoły w Kuźnicy Czeszyckiej oraz jego finansowaniu radni już 

przecież dyskutowali, zatem sytuacja nijak ma się do przywołanego przez Radnego Jasięgę 

remontu drogi w Dziewiętlinie, gdzie został zastosowany wykup wierzytelności przy zupełnie 

innym oprocentowaniu. Wójt wyjaśnił, że przez kilka lat zadłużenie gminy było sukcesywnie 

obniżane, jednak aby sfinansować remont szkoły w Kuźnicy konieczne jest skorzystanie z 

pożyczki, ponieważ ceny po przetargach okazały się wyższe od pierwotnie zakładanych. Zatem 

trzeba dokonać wyboru – albo się zadłużyć i realizować inwestycję albo nie robić nic i nie 

sięgać po żadne zewnętrzne dofinansowania. Wójt zwrócił również uwagę na wysokość 

budżetu gminy w latach poprzednich oraz obecnie. Radny Zdzisław Jasięga stwierdził, że 

szkoła w Kuźnicy Czeszyckiej to kolejny pomnik, gdyż niedługo trzeba będzie łączyć klasy w 

związku z małą ilością uczniów. Przewodniczący Piotr Morawek wyraził zdziwienie 

wypowiedzią Radnego Jasięgi, tym bardziej że uchwały dotyczące tej inwestycji były już 

wcześniej omawiane a gmina otrzymała na ten cel dofinansowanie z Polskiego Ładu w kwocie 

ponad  8,5 mln zł. Przewodniczący poinformował, że warunki w jakich uczą się dzieci w 

Kuźnicy nie przystają do realiów XXI w., tym bardziej że na przestrzeni 20 lat wyremontowano 

dwie inne gminne szkoły. Radny Łukasz Lombarski z perspektywy nauczyciela stwierdził, że 

spór jest niepotrzebny, gdyż dobro dzieci jest najważniejsze i mają mieć one godne warunki do 

nauki niezależnie od liczebności klas. Radny Marian Biesiadecki stwierdził, że szkoła należy 

się mieszkańcom rejonu Kuźnicy Czeszyckiej, i tak już pokrzywdzonym przez brak chodników 

i dziurawe drogi. Przewodnicząca Komisji Oświaty Zofia Adamus poinformowała, że Komisja 

po wizytacji wszystkich gminnych szkół podstawowych ma porównanie odnośnie ich 

standardu, a konkluzją tej wizytacji była konieczność remontu oraz doposażenia szkoły w 

Kuźnicy. Wójt Andrzej Biały wyjaśnił, że szeroki zakres remontu szkoły wynika m. in. z 

konieczności wymiany dotychczasowego źródła ogrzewania (kotła olejowego) oraz 

oczyszczalni ścieków. Istotna jest również kwestia dostępu obiektu dla osób 

niepełnosprawnych. Wójt pytał czy Radny Zdzisław Jasięga ma inny pomysł na zakres remontu 

i źródło jego finansowania, skoro neguje to co już udało się osiągnąć. Radny Jasięga stwierdził, 

że remont nie powinien kosztować 16 mln tylko np. 8. Radny Krzysztof Skrzypczyk apelował 

aby skupić się na projekcie uchwały i wyraził zadowolenie, że udało się uzyskać 

niskooprocentowaną pożyczkę, której WFOŚiGW by nie udzielił gdyby miał jakiekolwiek 

wątpliwości co do możliwości jej spłaty. Radny Eugeniusz Lis stwierdził, że można by nie brać 

żadnej pożyczki i wszystkie środki przeznaczyć tylko na szkołę w Kuźnicy, ale zarówno radni 

jak i mieszkańcy oczekują realizacji różnych innych zadań w swoich miejscowościach, dlatego 

poparł pomysł zaciągnięcia pożyczki.  

 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXIX/493/2023 w 

sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu (zał. nr 5). 

 
Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Maria Gradzik, Andrzej Korzeniowski, Piotr Kubiak, 

Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof Skrzypczyk, 

Gracjan Witek 

PRZECIW (1) 

Zdzisław Jasięga 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dorota Godyla 

 

 

Ad 2. 2) 

Projekt uchwały (zał. nr 6 – projekt nr 497 z autopoprawką) omówiła Skarbnik Elżbieta 

Kalityńska, która poinformowała, że w budżecie gminy na 2023 rok dokonano następujących 

zmian: 

 

➢ o kwotę 15.000,00 zł zwiększono dochody budżetu, 

➢ o łączną kwotę 741.900,00 zł zwiększono wydatki budżetu (w tym 606.000,00 zł z 

omówionej wcześniej pożyczki),  

➢ o łączną kwotę 120.900,00 zł zmniejszono wydatki budżetu, 

➢ deficyt budżetu ustalono na kwotę 8.883.006,35 zł, 

➢ przychody budżetu ustalono na kwotę 12.791.964,35 zł, 

➢ wysokość wydatków inwestycyjnych po dokonanych zmianach ustalono na kwotę 

16.413.502,99 zł. 

 

Uzasadnienie zmian: 

➢ na podstawie podpisanej z WFOŚiGW we Wrocławiu w dniu 20 grudnia 2022 r. umowy nr 

1321/D/CM/WR/2022 na realizację przedsięwzięcia w ramach priorytetowego programu 

"Ciepłe mieszkanie" oraz złożonego wniosku o płatność w wysokości 15.000,00 zł 

powiększono dochody i wydatki budżetu w dziale 900, rozdział 90005 z przeznaczeniem na 

dotację dla beneficjenta końcowego realizującego zadanie, 

➢ na podstawie pisma L.dz. 11a/2023 złożonego przez OSP w Łazach w związku ze złożeniem 

do WFOŚiGW we Wrocławiu wniosku na zakup wyposażenia do remizy zaplanowano w 

ramach środków przeznaczonych na utrzymanie OSP kwotę 2.600,00 zł na wkład własny 

konieczny do skorzystania z dotacji, 

➢ w związku z zawiadomieniem z WFOŚiGW we Wrocławiu o pozytywnej weryfikacji 

wniosku Gminy Krośnice o udzielenie pożyczki na zadanie "Termomodernizacja wraz z 

przebudową i nadbudową szkoły podstawowej w Kuźnicy Czeszyckiej wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą i zagospodarowaniem terenu", oraz projektem uchwały w sprawie 

zaciągnięcia długoterminowej pożyczki na w/w zadanie powiększono deficyt budżetu do 

kwoty 8.883.006,35 zł, który będzie pokryty również nowo zaciągniętą pożyczką w 

wysokości na rok bieżący do 606.000,00 zł, 

➢ w planie finansowym Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej dokonano zmian pomiędzy 

działami klasyfikacji budżetowej - kwotę 27.000,00 zł przeniesiono z działu 852 "Pomoc 

społeczna" do działu 855 "Rodzina", 

➢ pomniejszono wydatki budżetu o łączną kwotę 91.300,00 zł, z tego: 

- 12.000,00 zł z działu 900 przeznaczone na usuwanie azbestu, 

- 79.300,00 zł z działu 921 przeznaczone na zadanie w zakresie modernizacji taboru 

Krośnickiej Kolejki Wąskotorowej poprzez rewizję lokomotywy WLS 180, 

➢ powiększono wydatki budżetu o łączną kwotę 91.300,00 zł z przeznaczeniem na: 

- 31.300,00 zł na dowożenie dzieci do szkół w Szkole Podstawowej w Kuźnicy Czeszyckiej, 

- 60.000,00 zł na dotacje dla przedszkoli niepublicznych, do których uczęszczają dzieci z 

terenu gminy Krośnice. 
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Po zmianach budżet gminy wyniesie: 

- dochody 55.051.565,54 zł, z tego bieżące - 47.464.229,10 zł, majątkowe - 7.587.336,44 zł, 

- wydatki 63.934.571,89 zł, z tego bieżące - 47.521.068,90 zł, majątkowe - 16.413.502,99 zł, 

- przychody - 12.791.964,35 zł, 

- rozchody - 3.908.958,00 zł. 

 
 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXIX/494/2023 w 

sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2023 rok (zał. nr 7). 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 
Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Maria Gradzik, Zdzisław Jasięga, Andrzej Korzeniowski, 

Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof 

Skrzypczyk, Gracjan Witek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dorota Godyla 

 

Ad 2. 3) 

Projekt uchwały (zał. nr 8 – projekt nr 498) omówiła Skarbnik Elżbieta Kalityńska, która 

poinformowała, że dokonane w WPF zmiany dotyczą dostosowania wielkości kwot 

uchwalonych w budżecie w zakresie wysokości dochodów bieżących i majątkowych oraz 

wydatków bieżących i majątkowych. W związku z otrzymaniem z WFOŚiGW we Wrocławiu 

pozytywnej weryfikacji wniosku na pożyczkę na prace termomodernizacyjne w budynku 

szkoły podstawowej w Kuźnicy Czeszyckiej powiększono w roku bieżącym przychody 

budżetu o kwotę 606.000,00 zł planowanej raty pożyczki. W roku 2024 pożyczka będzie 

zaciągnięta w wysokości 2.011.193,00 zł, natomiast w roku 2025 przekazana zostanie rata w 

wysokości 1.660.000,00 zł. Łączna planowana kwota pożyczki wyniesie 4.277.193,00 zł do 

zaciągnięcia w latach 2023-2025. W związku z już zaplanowanymi przychodami w 

Wieloletniej Prognozie w roku 2024 i 2025 podwyższono przychody jedynie o kwotę 

11.193,00 zł w roku 2024 i 160.000,00 zł w roku 2025. Kwota długu wzrośnie o 606.000,00 zł 

do kwoty 31.972.576,00 zł w roku bieżącym, o 11.193,00 zł do łącznej kwoty 31.333.343,00 

zł w roku 2024 oraz o kwotę 160.000,00 zł w roku 2025 do łącznej kwoty 30.149.193,00 zł. 

Ponadto w WPF zaplanowano nowe przedsięwzięcie, które będzie dofinansowane ze środków 

Polskiego Ładu w zakresie "Przebudowa dróg gminnych wewnętrznych". Na rok 2024 

zaplanowano środki na opłatę projektów na drogi gminne: w Bukowicach ulica Drzewna, w 

Krośnicach ulica Pogodna, Promienna i Piaskowa. Umowy na wykonanie projektów będą 

podpisywane jak najszybciej, aby zdążyć z terminami przeprowadzenia przetargów.  

 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice podjęła uchwałę Nr LXXIX/495/2023 w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na lata 2023-2035 (zał. nr 

9). 
 
Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zofia Adamus, Marian Biesiadecki, Jerzy Chołodecki, Maria Gradzik, Zdzisław Jasięga, Andrzej Korzeniowski, 

Piotr Kubiak, Eugeniusz Lis, Łukasz Lombarski, Izabela Malerek, Piotr Morawek, Anna Rudkiewicz, Krzysztof 

Skrzypczyk, Gracjan Witek 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dorota Godyla 

 

 

Ad 3. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Piotr Morawek o godz. 1433 zamknął  

obrady LXXIX nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Krośnice. 

 

 

Transmisja z obrad jest dostępna pod adresem: 

https://krosnice.esesja.pl/transmisja/41757/lxxix-sesja-rady-gminy-2023-10-18.htm 
 

 

 

 
  Protokolant                                              Przewodniczący Rady Gminy Krośnice 

  /-/ Olga Skomra       /-/ Piotr Morawek 

https://krosnice.esesja.pl/transmisja/41757/lxxix-sesja-rady-gminy-2023-10-18.htm

